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    تسنيم: آيت الله صديقي، امام جمعه موقت تهران انتخاب آيت الله 
يزدي را به عنوان رئيس مجلس خبرگان رهبري نشان دهنده آگاهي 

نمايندگان اين مجلس دانست. 
     ايسنا: امير پوردستان، فرمانده نيروي زميني ارتش: اگر كشوري 
بخواهد به اي��ران تجاوز كند، ضرب��ه اي مهلك تر از حمل��ه اوليه خود 

دريافت مي كند. 
    رسا: آيت الله علم الهدي، امام جمعه مشهد: جريان هاي ضدارزشي 
درصدد برآمده اند فضاي كشور را تا انتخابات س��ال 94 برهم بزنند تا 
فضاي ارزشي بر كشور حاكم نباشد  و مسير قدرت در همان شكلي كه 

در شعاع ولايت بوده، ديگر در اين مسير پيش نرود. 
     ميزان: آيت الله موحدي كرماني: دشمن به هيچ يك از اصول اخلاقي 

پايبند نيست، تيم مذاكره كننده هسته اي بايد مراقب باشد. 

معاون فرهنگي ستادكل نيروهاي مسلح:
ضاربان جانباز كرماني بايد تحت تعقيب قرار گيرند

معاون ام�ور بس�يج و فرهنگ دفاعي س�تاد كل نيروهاي مس�لح 
با بيان اينك�ه هيچ دليل�ي نمي تواند ضرب و ش�تم ي�ك جانباز را 
توجيه كند، خواس�تار برخورد دستگاه ها و س�ازمان هاي مربوطه 
ب�ا عاملان ض�رب و ش�تم جانب�از دف�اع مق�دس در كرمان ش�د. 
به گزارش فارس، به نقل از ستاد كل نيروهاي مسلح، سردار سيد مسعود 
جزايري با توجه به انعكاس خبري در مورد ضرب و شتم يك جانباز دفاع 
مقدس در كرمان گفت: احترام و عزت جانبازان و ايثارگران دفاع مقدس 
در هر مقطع و هر جايي بايد حفظ شود و اينكه شاهد اين هستيم در يك 
نشس��ت، جانبازي مورد ضرب و ش��تم قرار مي گيرد، جاي تأسف دارد. 
جزايري در ادامه افزود: اين انتظار وجود دارد كه با عاملان حادثه و كساني 
كه جانباز دفاع مق��دس را به دلايل واهي مورد ضرب و ش��تم قرار دادند 
برخورد جدي ش��ود، هرچند آحاد مردم احترام و عزت اين عزيزان را به 
خاطر فداكاري هايشان در طول هشت سال دفاع مقدس نگه مي دارند، 
اما ظاهراً عده اي بناي تخريب اي��ن چهره ها را دارند كه بايد با آنها مقابله 
شود. س��خنگوي نيروهاي مسلح همچنين اظهار داش��ت: هيچ دليلي 
نمي تواند ضرب و ش��تم يك جانباز را توجيه كند و لازم است دستگاه ها 
و سازمان هاي مربوطه در اين خصوص هوش��ياري لازم را داشته باشند. 
معاون امور بسيج و فرهنگ دفاعي س��تاد كل نيروهاي مسلح در پايان 
اعلام داشت: از دستگاه هاي امنيتي، انتظامي و به خصوص قضايي استان 
انتظار دارد در اس��رع وقت به اين موضوع رسيدگي كنند. بديهي است، 
سازمان هاي مربوطه و آحاد مردم خوب و متدين كرمان اجازه تكرار اين 

حوادث را نخواهند داد. 

شوراي هماهنگي تبليغات اسلامي:
مرحوم سيد احمد خميني

 از مدافعان اصلي حريم ولايت بود
ش�وراي هماهنگي تبليغات اس�لامي با ص�دور بيانيه تس�ليتي، 
س�الگرد رحلت جانگداز ي�ادگار امام )ره( حضرت حجت الاس�لام 
والمسلمين حاج س�يد احمد خميني)ره( را به پيشگاه مقام معظم 
رهبري)مدظل�ه العال�ي(، مل�ت قدرش�ناس و ش�هيدپرور ايران 
اس�لامي و تمامي دلدادگان به ويژه بيت محترم ايش�ان تس�ليت 
و تعزيت گفته و ي�اد و خاطره آن عزي�ز زنده ياد را گرامي داش�ت. 
به گزارش مهر در بخشي از اين بيانيه تصريح شده است: حاج سيد احمد 
خميني )ره( به معناي واقعي كلمه ذوب در اسلام و قرآن و اهل بيت عصمت 
و طهارت و ولايت بود و خود را وقف خدمت به امام راحل عظيم الشأن نمود 
و در اين مسير از هيچ كوششي دريغ نورزيد. يكي از بزرگ ترين ويژگي هاي 
حاج سيد احمد خميني)ره( اين بود كه وي هيچ گاه ميل و سليقه شخصي 
خود را بر نظر امام خميني)ره( كه ايشان را رهبر و مقتداي خود مي دانستند، 
مقدم ندانست. وي يكي از مدافعان راستين انقلاب اسلامي و خط امام )ره( 
بود كه حتي با فشارهاي سياسي و اتهامات بي اساس از اين راه حقيقت تا 
آخرين لحظات دست بر نداشت. ايشان در اوج زهد و پرهيزگاري، گمنامي 

و مظلوميت ياوري هميشگي و حامي مطمئن براي پدر بودند. 
اين بيانيه افزوده است: ايشان يكي از مدافعان اصلي حريم ولايت بود كه به 
عنوان اصل مترقي و اساسي اس��لام و قانون اساسي در متابعات و پيروي از 
دستورات ولي فقيه به عنوان ركن ركين نظام اسلامي هميشه اصرار ويژه 
داش��ته و همگان را به اين امر دعوت مي كردند. اين نوع نگاه ايشان پس از 
رحلت پدر به وضوح نمايان گش��ت كه به صور مختلف از ولايت و زعامت 
رهبرمعظم انقلاب اسلامي حضرت آيت الله العظمي خامنه اي ) مد ظله العالي( 
حمايت همه جانبه نمودند و در اين مسير با اتخاذ مواضع به موقع، صحيح و 
قاطع خود، بارها مورد اهانت مخالفان نظام اسلامي قرار گرفته اما ذره اي از 

موضع راستين خود عقب نشيني نكرده است. 

عباس حاجي نجاري

همنوايي با جبهه ضد مقاومت
سخنان آقاي يونسي، دستيار رئيس جمهور در امور اقوام و اقليت ها، مانند 
گذشته نه براي دولت آقاي روحاني كه براي نظام جمهوري اسلامي ايران 

مسئله ساز شد. 
به گزارش ايس��نا، خبرگزاري حامي دولت، آقاي يونسي هفته گذشته در 
همايش » ايران، مليت، تاريخ و فرهنگ« بر لزوم گسترش نفوذ ايران در منطقه 
تأكيد كرده و مي گويد: در حال حاضر، عراق نه فقط حوزه تمدن ماست بلكه 
هويت، فرهنگ، مركز و پايتخت ماست و اين مسئله هم براي امروز است و هم 
گذشته، چراكه جغرافياي ايران و عراق غيرقابل تجزيه است و فرهنگ غيرقابل 
تفكيك است، پس ما بايد با هم بجنگيم يا يكي شويم.« علي يونسي به دنبال 
بازتاب گس��ترده اظهاراتش توضيحاتي را ارائه كرده و مي گويد: »آنچه من 
گفتم دقيقاً اين است كه در گذشته در فلات ايران امپراتوري هاي بزرگي به نام 
ايران در زمان هخامنشيان، ساسانيان و اشكانيان بودند كه كشورهاي منطقه 
عضو آن امپراتوري بودند ولي امروز نه بار ديگر دولت عثماني باز مي گردد و 
نه امپراتوري عربي و نه اينكه بناست امپراتوري ايراني بازگردد. امروز آنچه 
مي تواند جايگزين امپراتوري هاي گذشته باشد، هماهنگي فرهنگي، اقتصادي 
و سياسي كشورهاي عضو فلات ايران است.«  به رغم تكذيبيه اينگونه يونسي، 
آقاي صادق مشاور رسانه اي رئيس جمهور با تأخير چندروزه در گفت وگو 
با خبرگزاري تسنيم اين سخنان را اينگونه تفسير مي كند: »صحبت هاي 
وي توسط رسانه ها تحريف شده و اساساً موضوع تاريخي مطرح شده بود. « 
خانم افخم سخنگوي وزارت خارجه نيز در مصاحبه با خبرگزاري الراي عراق 
برخي برداشت ها از سخنان علي يونسي را »غير دقيق و جهت دار« خواند كه 
به گفته وي با هدف ايجاد اختلاف ميان كشورهاي منطقه منتشر شده است.  
حاشيه سازي آقاي يونسي براي نظام اسلامي به اين نمونه خلاصه نمي شود، 
دو هفته قبل )6 اسفند( و در آستانه صدور گزارش حقوق بشر نماينده سازمان 
ملل ايشان در گفت وگو با همين خبرگزاري، مدعي شد در زندان ها و برخي 
محاكم ايران نقض حقوق بشر رخ مي دهد. چندي قبل نيز با طرح موضوع شير  
و خورشيد و. . . سخنان ايشان به موضوع روز رسانه هاي ديداري و نوشتاري 
و مجازي تبديل شده بود.  بديهي است تكرار اين مواضع خلاف مصالح ملي، 
هدف اين نوشتار نيست، بلكه توجه به اين نكته است كه طي سال هاي اخير 
- نه در اين دولت كه در اغلب دولت هاي گذشته نيز تكرار شده است- مصالح 
حزبي و جرياني متأسفانه بر مصالح ملي غلبه يافته و دولت ها صرفاً به دليل 
تعلقات جرياني و حزبي، حاضر به برخورد به موقع با ضعف ها و كاستي ها يا 
احياناً غرض ورزي هاي برخي همكاران و همفكران نشده و نهايتاً زماني اقدام 
مي كنند كه نظام يا دولت وقت هزينه هاي زيادي را در آن زمينه پرداخته و 
تغييرات صورت گرفته نيز هيچ آورده اي براي نظام يا دولت وقت نداش��ته 
است.  مواضع آقاي يونس��ي علاوه بر آنكه سناريوي ايران هراسي دشمنان 
نظام اسلامي را آن هم به استناد سخنان يك مقام رسمي و عاليرتبه دولت 
توجيه پذير مي كند كه اين روزها رسانه هاي عمده كشورهاي عربي مملو از آن 
شده است و محدوديت هاي مضاعفي را نيز براي نيروهاي مقاومت در منطقه 
وكمك رساني مستشاري ايران ايجاد مي كند. مهم تر آنكه اين مواضع سبب 
پايمال شدن خون شهداي گرانقدري مي شود كه اين روزها سرزمين هاي 
سوريه و عراق را رنگين كرده اند؛ شهدايي كه نه سوداي كشورگشايي در سر 
داشتند و نه مدافع مفاهيمي نظير ايرانيت و... بودند. آنچه از نظر آنها اهميت 
داشته و دارد حفظ كيان اسلام، تقويت جبهه مقاومت و كمك به مسلماناني 
است كه هنوز از تحمل ضربات استكبار جهاني كمر راست نكرده و گرفتار 

متجاوزاني شده اند كه متأسفانه نام اسلام را يدك مي كشند. 
طي هفته هاي اخير دولت هاي مرتجع و عوامل امريكا و صهيونيست ها با 
همين توجيه »ايران هراسي« و ايجاد نگراني در كشورهاي منطقه كوشيده اند 
آنها را ذيل محور جديدي فراتر از شوراي همكاري خليج فارس متحد كنند، 
به گونه اي كه جان كري وزير خارجه امريكا عمده تلاش خود را در سفر اخير 

به منطقه بر آن متمركز كرده بود. 
آسيب ديگر اين گونه موضع گيري ها كاستن از ظرفيت گفتمان اسلام ناب 
در منطقه در مقابل گفتمان اسلام امريكايي است كه مرتجعين منطقه و 
هم افراطيون تكفيري آن را پرچمداري مي كند. سعد حريري رهبر گروه 
14 مارس لبنان و از دشمنان ديرينه جبهه مقاومت در لبنان در گفت وگو با 
الشرق الاوسط مي گويد: »راضي نخواهيم شد لبنان جزئي از امپراتوري ايران 
يا جبهه اي از جبهه هاي قاسم سليماني شود. اين امپراتوري به واقعيت تبديل 
نخواهد شد.«  ترديدي در اين نيست كه خدمات صادقانه مستشاري ايران 
در سوريه و عراق و خون شهداي اين حركت، جايگاه منطقه اي و بين المللي 
ايران را به شدت در نظر مردم منطقه و جهان ارتقا داده و سبب شده است 
بسياري از القائات گذشته دشمنان خنثي شود اما طرح اين سخنان سبب 
شد حتي مسئولان عراقي را نيز وادار به واكنش كرده و سخناني را بر زبان 
جاري كنند كه خنثي كننده تلاش هاي صادقانه نيروهاي كف ميدان باشد.  
فارغ از برخي نگاه ها كه اين مواضع را هدفمند و در چارچوب كاس��تن از 
ظرفيت بين المللي ايران اسلامي ارزيابي مي كنند و براي آن مستنداتي 
دارند، حداقل انتظار اين اس��ت كه دولت در يك اقدام عملي باب اينگونه 
حاشيه سازي را ببندد چراكه تجربه حوادث گذشته و »اعتذاري« كه اين 
روزها افراطيون اصلاح طلب نس��بت به اهانت هاي گذشته آنان و عوامل 
ميداني شان نسبت به امام)ره( و ارزش هاي انقلاب مطرح مي كنند، ثابت 

مي كند اين گونه حركت ها افزوده اي براي آنها نخواهد داشت. 

 م�ا قب�ول نداريم ك�ه ه�ر اصلاح طلبي فتنه گر اس�ت ام�ا اين 
يك واقعيت اس�ت كه مح�ل تولد فتن�ه جبهه اصلاح�ات بود. 
به گزارش رسا، محمد حسين صفارهرندي در اجلاس عمومي مجمع 
بسيج شهرستان قم در پاسخ به سؤالي در زمينه حضور اصلاح طلبان 
در انتخابات آينده كشور اظهار داشت: از مدت ها قبل به دليل پيوند 
بين فتنه گران و اصلاح طلبان هدف اين جناح سياس��ي اين بود كه 
بازگشت به نظام داشته باشند.   هر اصلاح طلبي كه فتنه گر نيست بايد 
ابراز برائت از رفقاي فتنه گر خود انجام دهد؛ اين گونه اصلاح طلب كه 

از فتنه اظهار نفرت مي كند روي چشم جا دارد.
 مشاور عالي فرمانده سپاه پاس��داران با بيان اينكه اصلاح طلبان تا 
زماني كه موضع خود را به صورت شفاف بيان نكنند متهم هستند، 
ابراز داشت: اين جبهه براي بازگشت به نظام فعاليت هايي داشتند اما 
زماني كه متوجه شدند راه به جايي نمي برند به ديگران متوسل شدند 

و زير پرچم ديگران رفتند. 
هرندي  با انتقاد از سخنان نسنجيده يونسي مشاور رئيس جمهور 
خاطرنشان كرد: ايران ذره اي به خاك هيچ كشوري طمع نداشته 
و ندارد. كشور ايران موجوديت كشورها را به رسميت مي شناسد 
و به آنان احترام مي گذارد؛ حتي ايراني ها براي اينكه كشورهاي 
همجوار بتوانند اراده خود را محق��ق كنند به كمك آنها رفتند و 
خون دادند  اما متأسفانه چند روز است كه رسانه هاي دشمن و 
شياطين با بهانه قرار دادن سخنان آقاي مشاور حملاتي را عليه 
كش��ور ايران آغاز كردند، با وجود اس��تغفار نيز نمي توان تبعات 

دنيوي سخنان ناسنجيده را جمع كرد. 
هرندي روح اراده مل��ت ايران را مقاومت دانس��ت و افزود: مقاومت 
براي حفظ حيثيت است، مقاومت در برابر زياده خواهي و استكبار 
سبب پيوند كشورهاي اسلامي و به وجود آمدن بين الملل اسلامي 
شده اس��ت، از همين رو ما وظيفه داريم ش��عاير انقلاب اسلامي را 

حفظ كنيم. 
عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام با بيان اينكه ايران بر اثر گفتمان 
مقاومت منزوي نشده و گسترش پيدا كرده است، ابراز داشت: ايران 
در حال شكل دادن اتحاد بين مستضعفان جهان است كه آرزوي امام 

خميني)ره( بود.
 صفارهرندي همچنين با اش��اره به اينكه  در ص��ورت اجراي اقتصاد 
مقاومتي مي توان كشورهاي زورگو را تحريم كرد و به آنان ضربه زد، 
گفت:   متأسفانه برخي پنبه در گوش خود كرده و صداي جديد جهان را 
نمي شنوند. امروزه موقعيت كنوني جهان به كلي تغيير كرده است؛ تيم 
هسته اي بايد از موضع قدرت ورود كند و از مواضع انقلاب كوتاه نيايد. 

صفار هرندي در پاس��خ به س��ؤال شخصي كه خواس��تار تحليل 
انتخاب آيت الله يزدي به عنوان رئيس جديد خبرگان ش��ده بود، 
گفت: برخي تصور مي كردند كه كس��وت رياست خبرگان متعلق 
به اشخاصي است كه فارغ از عملكرد آنها برخي بزرگان آنان را در 
صدر قرار مي دهند اما بزرگان خبرگان كساني هستند كه انسان ها 
را بر اس��اس عملكردهاي آنان به عنوان رئيس انتخاب مي كنند؛ 
اعضاي خبرگان عقد اخوت دائمي با كسي نبس��تند.  انسان ها تا 

زماني كه بر اس��اس اصول و موازين حق عم��ل مي كنند مقبول 
هستند و در صدر قرار دارند، انتخاب شخصيت امتحان پس داده اي 
همانند آيت الله يزدي واقعا پيروزي بزرگي است؛ درايت خبرگان 

بايد پاس داشته شود. 
هرندي در پاسخ به اين سؤال كه آيا اصولگرايان به وحدت مي رسند، 
عنوان كرد: اصولگرايان تجربه تلخي در انتخابات گذش��ته داش��تند 
و حاصل جدايي خ��ود و عدم وحدت را متوجه ش��دند، هركس با هر 
توجيهي در انتخابات شركت داش��ت به جبهه اصولگرايان ضربه زده 
بود، خوش��بختانه امروزه اصولگرايان متوجه شدند كه بايد از وحدت 
بيشتري برخوردار باشند.   تعداد جلس��ات بين گروه هاي اصولگرا در 
ماه هاي گذشته بسيار قابل توجه است، در اين جلسات اصولگرايان به 

نتايج خوبي رسيده اند. 

صفار هرندي:  هر اصلاح طلبي فتنه گر نيست اما فتنه از اصلاحات متولد شد

عل�ي لاريجان�ي، رئي�س مجل�س ش�وراي 
اسلامي در واپسين روزهاي سال 93 به ميان 
خبرنگاران آمد تا به تش�ريح جزئيات بودجه 
س�ال 94 بپردازد؛ بودجه اي ك�ه جزئيات آن 
هفته گذش�ته به تصويب كامل مجلس رسيد 
و به گفته لاريجاني نس�بت به س�ال گذشته 
وابستگي بس�يار كمتري به نفت دارد. اين در 
حالي اس�ت كه اگرچه قرار ب�ود محور اصلي 
اين نشس�ت خبري پيرامون بودجه سال 94 
كشور باشد، اما خبرنگاران سؤالات خود را به 
محورهاي ديگري نظير گفت وگوهاي هسته اي 
و مس�ائل داخل�ي كش�ور اختص�اص دادند. 

    
به گزارش »جوان«، رئيس مجلس شوراي اسلامي 
در نشست خبري پيش از آغاز سؤالات خبرنگاران 
در توضيحاتي پيرامون قوانين مصوب قوه مقننه 
در مجلس شوراي اس��لامي گفت: در چند وقت 
اخير سه قانون مهم در مجلس شوراي اسلامي به 
تصويب رسيده است كه اين قوانين شامل قانون 
تنظيم بخشي از مقررات مالي دولت است، البته 
اين قانون بخش مهمي از وضعيت بودجه در سال 
آينده را مشخص كرد كه طبعاً براي تنظيم آن دو 
موضوع مهم يعني ش��رايط كلي كشور و اقتصاد 
مقاومتي مورد توجه ق��رار گرفت، از طرفي ديگر 
مجلس در چند وقت اخير قانون خروج از ركود را 
به تصويب رساند و در نشست علني ديروز مجلس 
نيز ب��ا توجه به نظرات ش��وراي نگهب��ان تعيين 
تكليف ش��د.  وي ادامه داد: اين قوانين متناسب 
با بحث اقتصاد مقاومتي در كميسيون مشترك 
بررسي شد و نتيجه آن حمايت از سرمايه گذاران، 
حمايت ه��اي بانكي و نحوه اس��تفاده از صندوق 

توسعه ملي براي خروج از ركود بود. 
رئيس مجلس با اشاره به كاهش وابستگي لايحه 
بودجه به درآمدهاي نفتي گفت: در س��ه س��ال 
گذشته وابس��تگي بودجه به درآمدهاي نفتي و 
گازي حدود 50 درصد بود كه خوش��بختانه در 
لايحه بودجه 94 اين مقدار به 25درصد رس��يد. 
از اين رو اين اقدامات و رويكرد در بودجه نويسي 
داراي اهميت بسياري است و همواره ما اميدواريم 
كه درآمدهاي نفتي به بودجه متصل نباشد و اين 
منابع اعتباري صرف س��رمايه گذاري ش��ود زيرا 
وابس��تگي بودجه به درآمده��اي نفتي يك نوع 

بيماري است. 
رئيس قوه مقننه تصريح كرد: بودجه كشور با تمام 
تنگناها، بدون كسري بودجه تنظيم شد و اين از 
افتخارات دوره اخير است كه ش��رايط كشور به 

سمت صادرات غيرنفتي و افزايش حجم آن پيش 
رفته و به همين دليل اس��ت كه نوسانات قيمت 
نفت، آنچنان كه براي ساير كشورها ايجاد مشكل 

كرده براي كشور ما مشكل زيادي توليد نكرد. 
    برآيند مجلس حمايت از همكاران و تيم 

مذاكره كننده هسته اي است
در ادامه اين نشست خبري، لاريجاني در ارزيابي 
از تأثير بيانيه جمع كثي��ري از نمايندگان كه از 
تيم مذاكره كننده هس��ته اي درخواست كردند 
كه ضمن ايستادگي در مقابل زياده خواهي هاي 
امريكا لغ��و يكجانبه همه تحريم ه��ا را در توافق 
جامع هس��ته اي مدنظر قرار دهند، درباره روند 
مذاك��رات گفت:در م��ورد بحث هس��ته اي بايد 
گفت كه در كل و در مجل��س اراده نمايندگان بر 
اين اس��ت كه مذاكرات حركتي رو به جلو داشته 
باشد، هر چند كه در مجلس آرا مختلف است، ولي 
در كل برآيند مجلس حمايت از همكاران و تيم 

مذاكره كننده هسته اي است. 
رئيس مجلس شوراي اسلامي در پاسخ به سؤالي 
مبني بر اينكه با توجه به اختلاف نظرات در مجلس 
در مورد مذاكرات هس��ته اي آي��ا هرگونه توافق 
هس��ته اي بايد به تصويب مجلس برس��د، گفت: 
علي القاعده در بررسي پرونده هايي كه تحت نظر 
شوراي عالي امنيت ملي است، اينگونه پرونده ها 
قابليت جلو رفتن را دارند، چون هماهنگي ميان 
مس��ئولان وجود دارد و درخص��وص توافقنامه 
هسته اي نيز هم مجلس و هم دولت با همفكري 
مذاكرات را دنبال مي كنند و ما اميدواريم مسير 

ادامه پيدا كند. 
دكتر لاريجاني در مورد سنگ اندازي سناي امريكا 
در مسير مذاكرات تأكيد كرد:اقدام سناي امريكا 
كار ناپخته اي اس��ت و اين موض��وع نبايد باعث 
شود كه ما از آنها تأس��ي بگيريم. حتي اقدام سنا 
از سوي مقامات خود امريكا نيز تقبيح شده است 
و توافقات هس��ته اي بايد طوري تنظيم شود كه 
ديگران نتوانند سوءاس��تفاده كنند، بنابراين اين 
موضوع بايد مورد توجه اعضاي تيم مذاكره كننده 

هسته اي قرار گيرد. 
   ايران به دنبال سلطه بر كشورها نيست

رئيس مجلس شوراي اسلامي در پاسخ به سؤالي 
پيرامون شكل گيري گفت وگوهاي ايراني- عربي 
براي رفع مشكلات موجود ميان كشورها تصريح 
كرد:هي��چ مانعي براي انج��ام گفت وگوها وجود 
ندارد. جمهوري اس��لامي ايران از ب��دو تولد در 
سياس��ت خارجي همكاري مس��المت آميزي با 
كشورها داشته و هيچ گونه تجاوزي نداشته است. 

وي ادامه داد: حتي در جنگ اي��ران و عراق اين 
كش��ور عراق بود كه به ايران تجاوز كرد و برخي 
كش��ورهاي عربي نيز از عراق حمايت كردند، اما 
جمهوري اس��لامي ايران در اين ب��اره هيچ اقدام 
تلافي جويان��ه اي را انجام نداد. بنابراين مس��ير 
حركت ايران از نظر اجرايي مسير برادرانه مي باشد 
و بايد كشورهاي عربي به اين موضوع توجه كنند 
كه انقلاب ايران به دنبال سلطه بر كشورها نيست 
و اگر ما به عراق در جنگ با تروريس��ت ها كمك 
كرديم، به اين دليل بود كه عراق كشور همسايه 
و دوست ماست و دچار گرفتاري ها و ماجراهاي 
تروريستي شده است و پيشروي عراق در مقابل 
تروريس��ت ها كار خود مردم اين كش��ور است و 
اگر جمهوري اس��لامي ايران به ملت فلس��طين 
در مقابل اقدامات رژيم صهيونيستي كمك كرد 
به اين دليل بود كه آنها انسان هاي شرافتمندي 
هستند، از اين رو اساس انقلاب و حركت انقلاب 
اسلامي نشان مي دهد كه جمهوري اسلامي ايران 
نگاه سلطه گري بر كش��ورها ندارد، بلكه نگاهش 

برادرانه و وحدت آفرين است. 
همچنين دكتر لاريجان��ي در ارزيابي از بس��ط 
نفوذ ايران بعد از انعقاد توافق هس��ته اي در ميان 
كش��ورهاي منطقه گفت: تأثير توافق هسته اي 
با موضوع نفوذ ايران در منطق��ه دو موضوع جدا 
است، نوع روابط ما با كشورهاي ديگر براساس يك 
منطق است و اقتدار جمهوري اسلامي ايران در 

كنار مردم عرب و مسلمان منطقه است. 
  مطرح كردن فس�ادهاي اقتصادي بدون 
اسم باعث اخلال در مبارزه با فساد مي شود

دكتر لاريجاني در پاسخ به سؤالي مبني بر اينكه 
با وجود نامه چهار نماينده مجلس كه در ستاد 
مبارزه با مفاسد اقتصادي هستند جلسات ستاد 
را براي مقابله با فساد مفيد مي دانيد،گفت: بايد 
توجه داشت جلس��ات س��تاد مبارزه با مفاسد 
اقتصادي در دولت جديد مرتب تر از قبل تشكيل 
شده است و چهار عضو مجلس كه در اين ستاد 
حضور دارند نظارت هاي كافي را اعمال مي كنند 
اما اينكه آي��ا با اي��ن روش مي توان با مفاس��د 
اقتصادي مبارزه كرد بايد پاس��خ داد و بايد ساز 
و كار روش��ن تري براي اين كار قرار داد و قرار 
است س��ازماني براي مبارزه با مفاسد اقتصادي 

تشكيل شود. 
وي تأكيد كرد: مطرح كردن فسادهاي اقتصادي 
بدون اس��م و مش��خصات لازم باع��ث اخلال در 
مبارزه با فساد مي شود. شما رسانه ها نيز بايد به 
اين موضوع توجه كنيد و برخي از رسانه ها مسائل 

را بدون سند بزرگ نكنند. 
رئيس مجلس ش��وراي اس��لامي درب��اره قصد 
بهر ه برداري سياس��ي برخي دولتمردان از اراده 
قوه قضائيه براي برخورد و مبارزه با فساد و طرح 
موضوعاتي از قبيل »بگم بگم و پول هاي كثيف« 
و تلاش براي انحراف مبارزه با مفاس��د اقتصادي 
به سمت اهداف سياس��ي بگم بگم از قبل شروع 
شده بود و طرفين از اين موضوع استفاده كردند. 
مسئله مبارزه با فساد يك موضوع ملي است و اگر 
دستمايه كشمكش سياسي ش��ود، راه به جايي 
نمي برد. بايد توجه داش��ت خود رسانه ها نيز اين 
موضوع را به سمتي سوق دهند كه مبارزه با فساد 

به اراده ملي تبديل شود. 
دكتر علي لاريجان��ي در ارزياب��ي از اينكه آيا در 
مجلس شوراي اس��لامي اقدامي را مي توان براي 
جلوگيري از اينگونه مشكلات نظير بحث پول هاي 
كثيف انجام داد، تصريح كرد: اگر اس��نادي براي 
وجود پول هاي كثيف در جامعه وجود دارد، بايد 
ارائه و اين مشكلات پيگيري شود و ما بارها به اين 
نكته اشاره كرده ايم كه اگر كس��ي اطلاعاتي در 
اين خصوص دارد باي��د مطرح كند تا قوه قضائيه 
رسيدگي كند كه بعد از آن مجلس هم مي تواند 
نظارت خود را داشته باش��د اما تا زماني كه هيچ 
سندي ارائه نشده و موارد تنها در حد حرف است، 

مجلس نمي تواند نظارت كند. 
    وظيفه تحقق سياست هاي اقتصاد مقاومتي 

بر دوش قانون برنامه ششم توسعه است
رئيس مجلس ش��وراي اس��لامي درب��اره برنامه 
مجلس براي تحقق سياست هاي اقتصاد مقاومتي 
گفت: شايد مهم ترين كار دولت و مجلس درباره 
تدوين قانون برنامه شش��م توس��عه كشور است 
كه بايد چارچوب هاي مدوني را براي دس��تيابي 
به اهداف اقتصاد مقاومت��ي تعيين كنند. اطلاع 
دارم كه پيش نويس برنامه ششم توسعه به مجمع 
تش��خيص مصلحت نظام ارائه شده است، دولت 
مي تواند بعد از انجام مراحل لايحه مذكور را ارائه 
كند، وظيفه تحقق سياست هاي اقتصاد مقاومتي 
بر دوش قانون برنامه ششم توس��عه خواهد بود 
و بودجه س��ال آين��ده نيز بر اين اس��اس تدوين 

خواهد شد. 
رئيس مجلس شوراي اس��لامي درباره مباحثي 
درباره قانوني بودن ممنوع التصوير شدن رئيس 
دولت اصلاحات و اينكه پيش از اين در مصاحبه 
رئي��س مجلس ب��ا روزنامه لوموند به بخش��ي از 
مصوبات دولت قبل در مورد ممنوع الخروج شدن 
رئيس جمهور س��ابق اشاره ش��ده بود اما اكنون 
مش��كل در خصوص ايش��ان نه تنها حل نشده  
بلكه سخت تر هم شده است، گفت: حتماً مسير 
قانوني دارد. از اين سنخ مسائل در كشور ما بايد 
در مسير خودش حل و فصل ش��ود. آن نكته كه 
من در مصاحبه اش��اره كرده ام، معنايش اين بود 
كه قوه قضائيه اين كار را نكرده و دبيرخانه چنين 

تصميمي گرفته است. 
   قوه قضائيه پيگير ادعاي رحيمي  

دكتر لاريجاني درخصوص ادعاي اخير محمدرضا 
رحيمي درب��اره پرداخت پول ب��ه 170 نماينده 
مجلس هش��تم گفت:هر كسي ممكن است يك 
ادعايي كند. البته اين ادعاها نبايد دستاويز افراد 
قرار گيرد، اما ما به قوه قضائيه گفتيم كه پرونده را 
بررسي كند، از طرف ديگر سخنگوي قوه قضائيه 
در نشس��ت خبري خود اعلام كرد رحيمي ادعا 
كرده كه اف��راد مختلفي پول درياف��ت كرده اند. 
البته نمايندگان در بين آنه��ا نبوده اند، اما چون 
تبليغاتي در اين حوزه صورت گرفته، گفته ايم كه 

قوه قضائيه آن را رسيدگي كند. 
وي در خصوص موضع مجلس در قبال توافقات 
احتمالي هسته اي گفت:اگر به توافق دست پيدا 
نكرديم دنيا به آخر نمي رسد اما كسب توافق هاي 
هسته اي مي تواند براي ايران و كشورهاي منطقه 
مفيد باشد و ضمن اينكه اگر توافق صورت نگيرد 

ما روش هاي ديگري را پيگيري مي كنيم. 

رئيس مجلس در نشست خبري:

مبارزه با فساد نبايد اسير كشمكش هاي سياسي شود
جعفر تكبيري
      گزارش 

       نگاه

آيت الله هاشمي 
مي تواند پيروز اين پرونده باشد

 ادامه از صفحه يك   
اما نكته مهمي كه كمتر مورد توجه تحليلگران قرار مي گيرد، آورده  هاي اين 
پرونده و اين نتيجه براي آيت الله هاشمي است. اگر آيت الله هاشمي را جزء 
لاينفك نظام جمهوري اسلامي بدانيم – كه بايد بدانيم – اين حكم بازي 

برد – برد براي هاشمي و نظام است. 
وقتي دلايل آن را با عينك توده هاي مردم نگاه كنيم قابليت فهم و درك 
بيشتري خواهد داشت، اگر محكوميت مهدي هاشمي قطعي و اجرا شود 
افكار عمومي آن را دليل عدالت نظام مي دانند كه در صدر اين نوشته از قول 
امام راحل بدان اشاره شد.  يعني وقتي مردم مشاهده مي كنند كه يكي از 
استوانه  هاي نظام با سينه فراخ و روي گشاده به استقبال عدالت مي رود، 
خوشحال مي  شوند و افتخار مي كنند كه چنين شخصيت هايي در نظام 
وجود دارند كه در اجراي عدالت »ذره اي حق و مصونيت« براي خود قائل 
نيستند و اين عدم تبعيض هم جايگاه اجتماعي حضرت آيت الله را ارتقا 
مي دهد و هم به عمق بخش��ي به جايگاه مردمي نظام جمهوري اسلامي 
منجر خواهد شد. اگر احياناً مهدي هاشمي تبرئه شود يا تخفيف مجازات 
دريافت كند، باز به نفع هاشمي است، يعني مردم مي پذيرند كه فرزند يكي از 
استوانه هاي انقلاب و ايضاً خانواده وي از سلامت برخوردارند و هاشمي اجازه 
داد تا اين سلامت به اثبات برسد. بنابراين هر دو روي سكه اين پرونده نوعي 
پيروزي براي آيت الله هاشمي است. اگر هاشمي را از دريچه نظام ببينند  اين 
باور به وجود مي آيد كه بين اركان نظام و مردم عادي در اجراي عدالت تفاوتي 
نيست؛ لذا نتيجه آن هم برد براي نظام است و هم براي هاشمي است. و اگر 
از زاويه شخصي و خانوادگي نگاه شود باز هم مردم انتساب به نظام و قدرت را 
دليل بر تبرئه و تبعيض نمي دانند و باز هم برد آن با هاشمي است. نمونه هاي 
تاريخي نيز وجود دارد كه مسئله آن تلخ تر از پرونده مهدي هاشمي است 
اما نه تنها آن پرونده ها موجب تقليل جايگاه اجتماعي – سياسي پدران 
نشد، بلكه ارتقاي محبوبيت پدران را نيز به همراه داشت. سرنوشت فرزندان 
آيت الله جنتي و محمدي گيلاني و... نه تنها موجب كوچك شدن پدران 
نشد كه حقانيت آنان را در اعتقاد حقيقي به انقلاب اسلامي ارتقا داد. اين 
الگو و اين سرمايه اجتماعي اكنون به عنوان يك آزمايش سرمايه سوز يا 

سرمايه ساز در مقابل چشمان آيت الله هاشمي است.

آقاي انصاري!
كاش دلواپس امام هم مي شديد 

كمتر كسي اس��ت برخورد جماعتي با علي مطهري را تحسين كند و از 
آن حمايت كند، چراكه تندروي در هر مكان و موقعيتي عليه هر فردي 
كه باشد باعث جريحه دار شدن احساس��ات عمومي و آسيب به منافع 

مي شود. 
اما در اين ميان گروهي دست به حمايت همه جانبه از مطهري زده اند كه 
دامن آنها آلوده به خون دهها تن از جوانان اين مرز و بوم در فتنه سال 88 
است؛ افرادي كه با اتهام زني عليه نظام هشت ماه تمام كشور را دستخوش 
بحران و خيابان هاي پايتخت را صحنه آشوب و اغتشاش كردند و حال 
بدون عذرخواهي در تدارك غائله اي ديگر عليه نظام هستند.  جماعت 
تجديدنظرطلب امروز در حالي به دفاع تمام قد از علي مطهري مي پردازند 
كه كارنامه آنها سراسر تندروي و افراطي گري عليه مردم و حاكميت است.  
نكته قابل تأمل ديگر آنكه، در كنار جريان مدعي اصلاحات افرادي مشهور 
با جايگاه حقوقي لب به دفاع از مطهري گشوده اند كه در گذشته برحسب 
وظيفه قانوني بايد اعلام موضع مي كردند و ترجيح دادند سكوت اختيار 
كنند، حال اكنون در موضوع حمله ب��ه علي مطهري كه موضوعي غير 
مرتبط با حوزه كاري آنهاست حاضر شده اند به تيتر يك روزنامه ها  تبديل 
شوند.  يكي از اين افراد حميد انصاري، قائم مقام مؤسسه تنظيم و نشر آثار 
حضرت امام است كه برخلاف رويه وارد چنين موضوعي شد. آن هم در 
حالي كه اين فرد بر اساس قانون موظف است نسبت به اقداماتي كه منجر 
به توهين و تحريف حضرت امام و انديشه و آراي ايشان مي شود، واكنش 
نشان دهد اما آنچنان كه بارها اشاره شده وي و ساير مسئولان اين مؤسسه 
در مقابل دهها اقدام ساختارشكنانه جماعت تجديدنظرطلب نسبت به 
ساحت حضرت امام سكوت محض كرده و حتي پس از آن با رفتار خود 

از آن دفاع هم كرده اند. 
همچنين آقاي انصاري و دوستانش��ان در مقابل تحريف انديش��ه هاي 
حضرت امام توسط برخي ديگر از وابستگان به طيف مدعي اصلاح طلبي 

هم هيچ گاه حاضر به اعلام موضع نشده اند. 
حال چگونه مي توان اين معادله را حل ك��رد كه اين فرد كه ماه ها انجام 
تكليف و وظيفه قانوني را بر زمين گذاش��ته و حاضر به بيان حمايت از 
شخصيت و انديشه هاي حضرت امام نشده امروز به دفاع از علي مطهري 

مي پردازد؟
آيا نبايد از آقاي انصاري و دوستانشان خواست تا از اين پس موضوعات را 

اصلي فرعي كنند و بعد به صحنه بيايند؟

 حميدرضا نيك عهد |  جوان


